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Отварање преговарачких поглавља до сада је била главна тема евроинтеграција, а сада
је на ред дошла измена конкретних прописа који се тичу отворених поглавља

  

  

До краја године би, према акционом плану за поглавље 23, требало очекивати промену
Закона о финансирању политичких активности. Европа је већ дала своје сугестије.

  

Експерт Европске уније, Словенац Јуриј Топлак, дао је јасне препоруке како Србија да
побољша свој закон о финансирању политичких активности. 
  
  - приходи и расходи онлајн
  - плаћање трошкова кампање пре избора или неколико дана после
  - читљиви и онлајн финансијски извештаји
  - мали годишњи промет без ревизора
  - равноправнија расподела
  - Агенција да изриче казне
  - санкције веће од користи
  - предвидети и затворске казне 
  
  "Мислим да је вероватно најважније међу овим предлозима то скраћивање времена до
када се могу плаћати трошкови изборне кампање зато што је досадашњи систем такав
да обесмишљава контролу која се врши непосредно после избора. Грађани знају из којих
извора ће иницијално бити покривени трошкови али ништа више од тога", сматра
Немања Ненадић из Транспарентности Србија. 
  
  И све би то било другачије да нас за 8 месеци не чекају председнички избори, а старо
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правило каже да се у последњој години пре избора не мењају правила трке.
Председница Скупштине каже да времена има довољно али да овакав пропис још није
на дневном реду. 
  
  "Наравно да ће то од стране извршне и законодавне власти бити проучено и да ћемо
кренути тим путем - да ће се влада посветити том питању и да ћемо веома брзо имати
или измене закона или потпуно нов Закон о финансирању политичких странака", навела
је Маја Гојковић, председница Скупштине Србије. 
  
  И док стручњаци кажу да препоруке имају велике шансе да буду усвојене јер долазе из
Европе, одатле стиже и оцена да Србија за сада прави добре европске кораке. 
  
  "Отварање Поглавља 23 и 24 је био велики корак напред. Сада када су поглавља
отворена, домаћи задатак мора бити урађен, а реформе спроведене тако што ће бити
примењено оно што је неопходно. Али сигуран сам да ће до краја године бити отворено
још поглавља - рецимо поглавље 5 које је, по мом мишљењу, спремно за отварање",
изјавио је Известилац Европског парламента за Србију Дејвид Мекалистер. 
  
  Стручњаци за транспарентност финансирања странака кажу да нам, после овог, следи
крупнији залогај - регулисање функционерске промоције, односно раздвајања тога када
је неко полагање камена темељца у кампањи посао, а када промоција.

  

(Б92)
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